
 

 

 

                                                                            

 

                                                                                                                                                                   Den 13. oktober 2022 

Kære elever og forældre!

I dette Nyhedsbrev vil jeg komme ind på en lang 

række forskellige emner, som jeg tænker, det vil 

være nyttigt for jer at have kendskab til. Men jeg 

vil indlede med en sød fortælling fra 0. kl. i 

forbindelse med, at vi som rettighedsskole hvert 

år laver baseline (spørgeskema) med eleverne, 

hvor de kan tilkendegive deres syn på skolen og 

viden om rettigheder.  

 

 
    Søren Knutzen 

 

DSA Kompetenceskole 
Skoleudvalget vedtog sidste efterår en ny 

struktur omkring DSA-området herunder 

opgavevaretagelsen ift. sprogindsatsen for basis-

elever. Det betyder, at vi giver nyankomne 

tosprogede elever (1. – 7. kl.) et forløb i 

basisdansk på max. 6 måneder, hvorefter de skal 

sluses ud på vores skole, hvis de bor i vores 

skoledistrikt, eller ud på de skoler, som er 

tilknyttet os (Vejgaard Østre, Klarup, Mou, 

Gudumholm, Tofthøj, Kongerslev og Tornhøj), 

hvis de bor i deres skoledistrikt. Hvis eleverne 

fortsat har brug for basisundervisning efter 6 

måneder, skal de tilbydes dette på deres 

distriktsskoler.  

 

Vi er fra august startet op med to modtager-

klasser. Basis 1, som har elever fra 1. – 4. 

årgang) har pt. 9 elever. Basis 3, som har elever 

fra 5. – 7. årgang) har pt. 9 elever.  

 

Efter efterårsferien får vi 7 nye ukrainske elever, 

som kommer fra Solsikken, skolen i Kjellerups-

gade, hvor man startede med at samle alle 

ukrainske elever i foråret 2022.  
 

   
 

 

 

 

Naturfagsuge 
Uge 40 har stået på 

naturvidenskab og en 

tur i Aalborg Zoo.  

I udskolingen blev 

eleverne mandag 

morgen modtaget med 

banner og der var 

pyntet op til ”fest”.  

De har bl.a. set 

kemishow, bygget 

drømmehuse, 

vandraketter og været på løb, hvor de skulle 

svare på spørgsmål og lave naturvidenskabelige 

opgaver.  

 

Makerspace - også efter skoletid 
Alle klasser har i uge 38 – 39 haft en dag i vores 

Makerspace. Folieskærer, varmepresser, 3D 

printere, lasercutter, broderimaskine m.m. er 

placeret i Håndværk- og designlokalerne.  

Hvis du (elever, forældre…) har lyst til også at 

kunne benytte de fantastiske faciliteter i fritiden, 

er Roar Mortensen pt. ved at 

undersøge, om der kan oprettes 

et hold fx onsdag eftermiddag/ 

aften. Kontakt gerne Roar, hvis 

du er interesseret i at komme 

med på holdet for maker-

spacere, der interesserer sig for 

teknologi, programmering og 

entreprenørskab.   

Se evt Prezi om Herningvej Skoles Makerspace. 

 
Skolebestyrelsen 
På møde d. 25/8-22 konstituerede vores nye 

skolebestyrelse sig således, at Tom Nyvang blev 

formand og Pernille Wibe næstformand.  

Referater fra møderne kan ses på vores hjemme-

side i menuen – Forældre – Skolebestyrelse.  

Onsdag d. 16/11-22 inviterer skolebestyrelsen 

alle forældrekontaktgrupperne til møde på skolen 

kl. 17 – 19, hvor temaet bl.a. vil være skole-

hjem-samarbejdet.  

Tom Nyvang er blevet valgt for en 4-årig periode 

til Skolebestyrelsernes Fællesråd (SFR), der 

består af 7 forældrevalgte fra skolebestyrelserne 

på Aalborg Kommunes skoler.  

Er du glad 
for at gå i 
skole? 

Nej, jeg 
vil hellere 
cykle 
eller 
køres! 

Pakistan Færøerne  Grønland    Ukraine        Norge        Brasilien 

       Polen        England      Tyrkiet     Vietnam   Grækenland       Iran 

https://prezi.com/view/XAqtr3GxTQjUADqwpr1V/


 

 

DUS- og indskolingsleder 

Dina Josefine Bach Thunberg er ikke længere 

konstitueret, da hun fra 1. oktober 2022 er blevet 

ansat som vores DUS- og indskolingsleder.  

 

Dina, 47 år, har tidligere 

været DUS Fællesleder på 

Nibe Skole, hvor hun har 

været i 7 år. Hun har også 

noget specialpædagogisk 

erfaring med sig, da hun før 

Nibe Skole var ansat på 

Højvangsskolen og tilknyttet 

deres ADHD-klasser.  

 

Mange af jer har muligvis hilst på Dina til DUS-

festen d. 30/9.  

 

Rettighedsrådet til børnetopmøde i FN 
Byen 
Fredag d. 30. september 2022 var Botan, Fahim, 

Johan, Solomi og Sumaya i København, hvor de 

deltog i børnetopmødet, som i år satte særlig 

fokus på KLIMA OG BØRNS RETTIGHEDER.  

På fællessamlingen d. 3/10 fortalte de om 

topmødet og viste billeder derfra.  

 

 
 

Søndag d. 20. november kl. 10 – 13, bliver der 

holdt et brag af en fest for børn, når Aalborg 

Kommune bliver anerkendt som Børnevenlig 

Kommune (ligesom vi juni 2019 blev anerkendt 

og certificeret som en UNICEF Rettighedsskole).  

Vores rettighedsråd kommer i den forbindelse til 

at stå for flg. stand inde på Hovedbiblioteket: 

Børns rettigheder in action – kom og lav 

jeres eget familiecharter!  
 

Onsdag d. 16. november 2022 modtager vi 

”Børnenes-Kampdags-Stafet, som er startet på 

Bornholm, og bliver overleveret til os fra 

Langsøskolen. Vi har så to dage til at få lavet 

vores bidrag til dekoration af og indhold til 

stafetkassen, som vi skal videregive til 

certificeringen d. 20. november. Det bliver 9. 

klasse, Miljørådet og Rettighedsrådet, som laver 

vores bud på, hvad vi kan gøre for klimaet. 

Kassen vil senere blive udstillet på NORD-

KRAFT.  

Se evt. her, da vi deltog i stafetten ANSVAR 

november 2020.  

 
Personalets dag d. 5. oktober 
I onsdags blev vi mødt af elever, fra elevrådet, 

som havde lavet flotte skilte og bagt kage til 

personalet i anledning af personalets dag.  

 

 
 

 
 

Jeg tænker, vi er ret heldige med de elever, vi 

har. De ved, at vejen til personalets hjerter, går 

gennem deres maver.       En stor tak til 

elevrådet, som skal vide, at deres påskønnelse 

betyder rigtig meget for os alle.  

 
Nationale overgangstest 
I uge 45 – 47 bliver eleverne i 2., 3., 4., 6. og 8. 

kl. testet i læsning.  

I uge 48 – 50 bliver eleverne i 2., 4., 6., 7. og 8. 

kl. testet i matematik.  

 

På Børne- og Undervisningsministeriets hjem-

meside kan elever og forældre finde mere info 

om Folkeskolens Nationale Overgangstest, som 

er obligatorisk: 

Information til forældre 

Information til elever.  

https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/skoleelever-baerer-stafet-fra-nordjylland-til-folketinget-frem-mod-bornenes-kampdag?publisherId=12059177&releaseId=13635113
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf22/okt/221005-information-til-foraeldre-om-folkeskolens-nationale-overgangstest.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf22/okt/221005-information-til-elever---naar-du-skal-til-test.pdf


 

 

Meddelelsesbogen 

Elevplanen er afskaffet og bliver erstattet af 

”Meddelelsesbogen” i MinUddannelse.  

Den skal ikke forveksles med den meddelelses-

bog, som nogen af jer måske husker fra jeres 

egen skoletid, hvor forældrene fx skrev, hvis 

deres barn havde været syg.  

 

Hvis jeres barn fx ikke kommer i skole pga. 

sygdom eller I søger om ekstraordinær frihed, 

skal I fortsat bruge ”Indmeld Fravær” til dette.  

 

I AULA skal I også fortsat bruge ”Beskeder”, 

når I vil kommunikere med lærere/pædagoger 

om barnets læring og trivsel.  

 

I Meddelelsesbogen skriver barnets lærere/ 

pædagoger elevens fokuspunkter (gerne sammen 

med eleven ifm. elevsamtaler) i  

• dansk 

• matematik 

• alsidige udvikling 

 

Det skal være få og væsentlige fokuspunkter, 

som formuleres med udgangspunkt i et 

ressourcesyn på barnet.  

 

Vi er startet med at afprøve Meddelelsesbogen i 

enkelte klasser og skolebestyrelsen er på vej til at 

få lavet et princip. Ultimo 2022 forventes alle at 

være klar til at bruge Meddelelsesbogen.  

 

Café Go’ Mad 
Lone er kommet godt i gang og vores skolebod 

er velbesøgt. Elever fra udskolingen hjælper 

både i 10- og 12-pausen med at sælge maden. I 

forhold til udvalg lyttes der meget til elevernes 

ønsker. Genbestil/afbestil eller optank betalings-

kort her 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sidste dag inden efterårsferien holder vi igen 

traditionen tro skolernes motionsdag.  

Dagen bliver holdt afdelingsvis.  

Indskolingen møder kl. 8 – 13, mellemgruppe og 

udskolingen møder kl. 8 – 14.  

 

Skoleboden er åben om formiddagen, men lukket 

i 12-pausen, hvor der serveres karrysuppe for de 

elever, som er på skolen ved middagstid.   

 

  

Spar energi sammen 
Som I sikkert ved, er der kommet en anbefaling 

til alle kommuner om at sænke indendørs-

temperaturen til 19 grader i kommunale 

bygninger, undtaget dag- og specialtilbud. 

 

I Aalborg Kommune har man valgt at 

imødekomme anbefalingen, og vi skruer derfor 

mindre op for varmen. 

 

Vi vil naturligvis være opmærksomme på, at en 

lavere temperatur kan kræve mere bevægelse i 

løbet af dagen, ligesom vi håber på jeres 

forståelse for, at det er godt at have en ekstra 

trøje eller et varmt tæppe med de næste måneder. 
 

I ønskes alle 

en god efterårsferie! 

 

 

Med venlig hilsen 

Jette Hansen 

Skoleleder 

https://9000.cpos.dk/Portal/Login?ReturnUrl=%2F

